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Vragen van statenleden Wouter Versluijs, Joan van Burg en Harold van de Velde (D66 
en SGP) ingevolge artikel 44 reglement van orde  

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2024 nummer 066. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
gebiedenaanpak Noordwest Walcheren en Schouwen-West: 

(ingekomen: 26 januari 2024) 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. Bij beide gesprekstafels worden alleen

overkoepelende organisaties en
overheden uitgenodigd. Waarom hebben
GS niet gekozen om een gespreksniveau
/ tafel daarnaast te organiseren en boer
en boswachter in gesprek te laten gaan?

1. De brief en bijgevoegde memo is bedoeld als 
uitnodiging voor de eerste gesprekken rondom het 
opzetten van een uitvoeringsgerichte 
samenwerking tussen de meest betrokken 
overheden en organisaties. Dit is gericht op het 
gezamenlijk vormgeven van de governance. Het 
eerste voorstel is om dit via een bestuurlijke en 
ambtelijke gebiedstafel en eventuele thematafels 
vorm te geven. Wij snappen de vraag waarom we 
niet ook gesprekken met boeren en boswachter 
organiseren. Dat is precies wat we voorstaan met 
de gebiedenaanpak. Dat kan niet zonder de 
mensen die er wonen en werken. We gaan 
uiteraard ook streeksessies houden, een deel 
hiervan vindt reeds plaats zoals kennis- en 
inspiratiesessies in Noordwest Walcheren en 
fieldlabs in Schouwen-West. Passend bij de 
behoefte van een gebied. 

2. D66 en SGP zijn van mening dat de
voorgestelde uitdagingen alleen opgelost
kunnen worden als de provincie met de
direct betrokkenen in gesprek gaat. In
hoeverre delen GS deze opvatting? Hoe
gaan ze ervoor zorgen dat alle
bedrijfseigenaren, grondeigenaren en

grondgebruikers betrokken worden en niet 
alleen desbetreffende brancheorganisaties. 

2. We zijn het eens met de stelling dat de 
uitdagingen alleen opgelost kunnen worden door 
met de direct betrokken in gesprek te gaan. We 
hebben ze zelfs keihard nodig om de doelen te 
realiseren. Met de direct betrokkenen zullen 
gesprekken worden gevoerd. Het kan zijn dat er 
keuzes moeten worden gemaakt in deelgebieden 
en in de tijd vanwege de veelheid aan eigenaren 
en ondernemers. De combinatie van verschillende 
overleggen zoals keukentafelgesprekken, 
thematafels, inspiratiesessies en gebiedstafels zal 
zinvol en nodig zijn om te komen tot keuzes en 
uitvoering over de uitdagingen en kansen. 

3. We lezen in het voorstel dat er op dezelfde
manier gewerkt gaat worden als bij de
aanpak Grenspark Groot Saeftinghe. In het
proces rondom GGS werden regelmatig
bijeenkomsten georganiseerd met
omwonenden en naastgelegen agrariërs,
zogeheten
´streekholders´. Deze betrokkenheid wordt
niet beschreven in de gebiedsaanpakken
Noordwest Walcheren en Schouwen-West.
Kunnen GS toelichten welke lessen er uit het
proces bij GGS worden meegenomen in
deze gebiedsaanpak?

3. Het model met een bestuurlijk en ambtelijke 
overlegplatform is vergelijkbaar met dat van 
Grenspark. Hoe we de uitvoeringsgerichte 
samenwerking exact gaan inrichten, willen we 
gezamenlijk met de betrokken partners nader 
verkennen. 
Uiteraard zullen er in Noordwest Walcheren en 
Schouwen-West ook streeksessies worden 
gehouden met ‘streekholders’. De aanpak in het 
Grenspark laat zien hoe waardevol het is om in de 
breedte met ‘streekholders’ na te denken over de 
toekomst van hun gebied. 



4. We lezen dat procesgeld uit het budget
voor het Zeeuws gebiedsprogramma komt.
Kunnen we een toelichting krijgen binnen
welke financiële kaders er uitvoering
gegeven gaat worden aan de
gebiedsaanpakken?

4. In de door PS vastgestelde “strategische 
aanpak stikstof” is aangegeven dat we voor de 
Kop van Schouwen en de Manteling van 
Walcheren een gebiedsgerichte aanpak 
voorstaan. In het concept gebiedsprogramma dat 
aan de minister van LNV is aangeboden is de 
uitvoering een stap verder vormgegeven. Gedacht 
wordt aan het uitvoeren van het 
Gebiedsprogramma via projecten, via generiek 
beleid en via bestaande gebiedsprocessen. 
Daarnaast worden veel maatregelen in de 
genoemde gebieden via het Programma natuur 
gefinancierd. Vandaar dat het 
Gebiedsprogramma en het Programma natuur 
daarmee samen de kaders zijn voor de 
gebiedenaanpak in Noordwest Walcheren en 
Schouwen-West. De totale opgaven zijn echter 
groter en financiering zal daarmee op termijn ook 
uit andere bronnen komen.  
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